
Desel let krajevne skupnosti Zalog

Skoraj 1000 gospodinjstev
VODOVODA ŠE NIMAJO POVSOD - ASFALTIRATI NEKATERE CESTE - V VARSTVENEM
ZAVODU 130 MALČKOV - KMALU TUDINOVA ŠOLA

V KS Zalog so v decembru 1973 člani sveta KS in vabljeni družbenopolitični delavci, med katerimi
je bil tudi priljubljeni predsednik naše občinske skupščine Leopold Maček, počastili 10-letnico usta-
novitve KS Zalog-Sp. Kašelj-Podgrad.

KS Zalog je doživela svoj 10-letni jubilej sredi priprav na nove naloge, ki jih pred njo postavlja nova
ustava.

O vlogi KZ Zalog v preteklih
letih je spregovoril večletni
predsednik Stane Matjažič ta-
kole:

Spoštovane članice in člani
sveta KS Zalog, cenjeni gostje!

Živimo v zelo razgibanem
obdobju, ki prinaša spremembe
tako v gospodarskem kot druž-
benem življenju. Priče smo ne-
nenehnemu poglabljanju in raz-
voju družbenega samoupravlja-
nja na vseh področjih, v kate-
rega smo po eni strani kot pro
izvajalci, po drugi pa kot ob-
čani direktno vključeni - vča-
sih bolj, včasih manj uspešno.

Na našem področju smo bili
vedno pripravljeni sodelovati v
vseh akcijah, ki so vodile h go-
spodarskim uspehom, razvoju
socialističnih družbenih sil in
poglobljenemu samoupravljanju
delovnega človeka. Tako smo
bili med prvimi, ki smo se leta
1963 odločili, da poglobimo
samoupravljanje na vasi. Deset
let je od tega, ko so se naši va-
ščani odločili, da ustanovijo
KS, ki je doživela bistvene sa-
moupravne spremembe nasproti
prejšnji stanovanjski skupnosti,

večji poudarek na delu v korist
vaščanov Zaloga, Sp. Kašlja in
Podgrada.

Deset let je od tega, ko so
vaščani izvolili prvo vodstvo
KS, prvi svet KS. Nekaj članov
tega prvega vaškega samouprav-
nega organa še aktivno sodeluje
in so danes tu prisotni, nekateri
so v delu popustili, štirje pa so
nas zapustili za vedno. Ob na-
šem jubileju ne moremo mimo
tega, da ne bi spregovorili v za-
hvalo nekaj besed pokojnim
tovarišem: Ivanu Klavsu, ki je
bil vse povojno obdobje aktiven
delavec v družbenopolitičnem
dogajanju v Zalogu in-prvi pred-
sednik naše KS; enako aktiv-
nemu Alojzu Bukovcu, ki nas je
zapustil kot podpredsednik KS,
ter Antonu Ruglju in Vladimiru
Maroltu. Vsi štirje tovariši so za
rapredek KS mnogo prispevali,
zato se jim je delegacija KS ob
10-letnem jubileju v spomin in
zahvalo za njihovo delo položila
na grobove spominske šopke,
predlagam pa tudi, da njihov
spomin počastimo z etoominut-
nimmdkom.

Deset let je relativen pojem,
ki lahko predstavlja kratko ali
pa dolgo obdobje. Menim, da ga
moramo člani sveta KS meriti
predvsem po doseženih uspehih
in neuspehih. Ce pod našim

dosedanjim delom potegnemo
črto, lahko ugotovimo, da naše
delo ni bilo zaman in lahko
trdimo, da je bilo v tem ob-
dobju veliko storjenega za naše
vaščane. Naj navedem samo bi-
stvene komunalne objekte, ki
so bili dograjeni s posredova-
njem ali v režiji KS:,

— s pitno vodo so oskrbljeni
skoraj vsi občani na območju
KS; vodovod še nispeljanv del
naselja Zeleni gaj, Pod Debnim
vrhom in v Podgradu;

— električno omrežje je do-
grajeno, tako da ni več hiše
brez električnega priključka;
nismo pa uspeli pojačati pone-
kod že nekoliko zastarelo
omrežje;

— makadamske poti vzdržu-
jemo, čeprav je to izredno tež-
ko spričo naraščajočega moto-
riziranega prometa;

— asfaltirali smo še tri večje
krajevne ceste, zagotovljena pa
imamo sredstva tudi za nasled-
nje tri;

— asfaltirali smo pot do po-
staje in okolico zadružnega
doma;

— zgrajen je bil nov most
čez Ljubljanico, asfaltirana in
urejena je cesta do Podgrada,
sodelovali smo pri problemih
ob gradnji podvozov;

— urejena je bila razsvetljava
važnejših cest in organizirano
pluženje snega;

— postavljena je javna te-
lefonska govorilnica;

— na zahtevo občanov na
zborih volivcev smo dosegli
spremembo urbanistične ure-
ditve v Zalogu, na osnovi katere
je bilo zgrajenih prek 300 sta-
novanj, in to po ceni, ki je
ustrezala družinam z nižjimi
osebnimi dohodki; ni pa nam
uspelo spremeniti urbanistič-
r.ega programa glede gradnje
samskega doma (600 postelj!);

— zgrajen je bil otroški vrtec
za 130 varovancev, organizirali
smo pošolsko varstvo;

— dosegli smo gradnjo
osnovne šole z 12 učilnicami
(namesto 8);

— delno smo preuredili in
adaptirali stavbo zadružnega
doma.

Še bi lahko naštevali, česa
pred 10 leti v Zalogu, Sp. Kaš-
lju in PodgTadu doslej ni bilo.
Precejšnjo finančno breme pri
ureditvi komunalnih objektov
so nosili občani, saj skoraj ni
bilo akcije, da ne bi družbena

sredstva oplemenitili s samo-
prispevkom v denarju ali delu.

Poleg navedenih del, ki so
vidna vsakemu občanu, se je KS
angažirala tudi na drugih pod-
ročjih ter vseskozi skušala pri-
spevati svoj možni delež pri re-
ševanju družbene, ekonomske
in politične problematike na
terenu.-

KS je imela vseskozi dobre
odnose z vsemi družbenopoli-
tičnimi dejavniki na terenu ter
posluh za njihove pFobteme in
je po svojih močeh tudi fi-
nančno pomagala pri njih reše-
vanju.

Sodelovanje z občinsko
skupščino Moste-Polje je bilo
vseh 10 let zelo dobro, kljub
objektivnim težavam, ki so se
tudi pojavljale. Zato se v imenu
vaščanov zahvaljujem predstav-
nikom občinske skupščine za
plodno sodelovanje z željo, da
tudi v bodoče ostane tako.

S svojim delom je KS prido-
bila zaupanje občanov, ki se vse
češče obračajo k njej glede re-
ševanja skupnih ali zasebnih
problemov. To zaupanje mora
KS obdržati in gojiti še naprej.
Zaupanje in sodelovanje pa bo
doseženo le, če bo KS imela
tudi v bodoče poduh za reše-
vanje problemov vseh občanov.

Stevilo prebivalcev na ob-
močju KS Zalog se izredno hi-
tro veča. Pred 10 leti je bilo na
tem območju ok. 500 gospo
dinjstev, danes se bližamo šte-
vilki 1000, čez dve leti pa bo tu
že okrog 1200 gospodinjstev.
Ta hiter porast prebivalstva p o
tegne za seboj problematiko
dodatnih komunalnih naprav,
oskrbe s prehrambenimi in dru-
gimi potrošnimi predmeti, po-
večanega otroškega varstva in
šolstva, urejanja prostorov za
rekreacijo in podobno. Dela ne
bo zmanjkalo tudi v bodoče za
nikogar, ki bo pripravljen de-
lati.

Če hočemo vaščani Zaloga,
Sp. Kašlja in Podgrada, da bo-
mo tudi v bodoče imeli dobro
urejenih čimveč skupnih zadev,
moramo složno poprijeti in za-
deve bodo zlahJca opravljene.
Ob 10-letnici obstoja KS pozi-
vam prek prisotnih vse sova-
ščane, da se še v večji meri od-
zovejo delu za skupne zadeve,
da bomo imeli naselja še lepše
urejena, da bomo na svoj kraj
ponosni! Vedeti namreč mo-
ramo, da sestavlja KS približno
5000 vseh nas, ne samo 15-
članski svet KS. Zato upam, da
bo KS v pogojih, ki nam jih
nudijo nove ustavne spremem-
be, lahko še bolj uspešno delo
vala v prid vseh.

Članom sveta KS Zalog če-
stitam k jubileju, 10-letnici KS,
zahvaljujem se jim v imenu va-
ščanov za dosedanje delo ter
želim, da bi bilo sodelovanje
tudi v bodoče tako ali še bolj
plodno. Vsem pa želim uspešno
delo v novem letu.


